
 
Datum: 1 december 2022 

 

Vragen conform artikel 42 RvO  
 

 

 

Geacht college,  

 

Groenlinks maakt zich zorgen dat deze winter nog mensen buiten moeten slapen in de kou vanwege 

een propvolle opvang. Deze opvang is zo vol vanwege de toenemende instroom, omdat mensen hun 

hoofd niet meer boven water kunnen houden door de stijgende kosten. Daarnaast is er geen 

uitstroom vanwege het woningtekort.  

Wij maken ons extra zorgen om de (kwetsbare) jongeren. Jongeren die dakloos worden vanwege een 

financiële knip in de wetgeving (Jeugdzorg versus WMO, Participatiewet) is wat ons betreft 

onacceptabel. Daarnaast hebben jongeren met dezelfde problematiek te maken, zoals stijgende 

kosten en het woningtekort.  

 

In een nieuwsbericht van 28 november jl. 1 meldt het Leger des Heils dat zij constateert dat het aantal 

mensen die dakloos zijn fors is gestegen (25%). Onder jongeren tussen 18 en 22 jaar is er zelfs een 

stijging van 50%. Eén van de belangrijkste oorzaken is het gebrek aan betaalbare woningen voor deze 

doelgroep. Daarnaast dreigen veel mensen door het ijs te zakken vanwege de stijgende kosten en 

inflatie.  

Volgens het Leger des Heils is een van de problemen dat zorgt voor dakloosheid bij jongeren de 

financiële knip tussen jeugdzorg en de hulp aan volwassenen, waardoor kwetsbare jongeren te vroeg 

op eigen benen moeten staan. Het vergt goede financiële vaardigheden om te kunnen rondkomen van 

een kleine beurs (jeugdloon, studiefinanciering etc.) en de steeds maar stijgende kosten. Deze 

vaardigheden zijn vaak deze jongeren nog niet machtig waardoor de zelfstandigheid mislukt. Het 

gevolg is dat deze jongeren dakloos kunnen worden. 

 

Eén van de oorzaken van een overvolle daklozenopvang is meer instroom in de opvang door de 

hogere kosten van bestaan aan de ene kant en de stagnatie wat betreft de doorstroom vanwege de 

woningnood aan de andere kant. Gevolg is dat verschillende doelgroepen gedwongen samen komen. 

Hierbij valt te denken aan mensen met bijvoorbeeld verslavingsproblematiek of met GGZ-

problematiek. Zeker voor kwetsbare jongeren is dit een zeer onwenselijke situatie, omdat het risico op 

verslechtering / uitbreiding van de problemen op de loer ligt. 

 

Ook in Alkmaar speelt dit probleem en zit de opvang propvol. Zo is te lezen in het artikel van NH 

nieuws van 28 november jl.2  DnoDoen zet alles op alles om te voorkomen dat mensen in de kou 

moeten slapen deze winter, maar men niet kan uitsluiten deze winter nog om een “nee” moeten 

verkopen. 

 

 
1 https://www.legerdesheils.nl/artikel/leger-des-heils-ziet-grote-stijging-dakloze-jongeren 
2 https://www.alkmaar.nl/daklozenopvang/ 



De gemeente Alkmaar is bezig om een daklozenopvang 2.0 op de Helderseweg te realiseren waar op 

dit moment de dagopvang is. We lezen op de website van gemeente Alkmaar dat de opening begin 

2023 is gepland.  3 

 

 

Vragen  

 

Urgente vragen over deze winter 

1. Is het college bekend met de schrikbarende cijfers van de toename mensen die in gemeente 

Alkmaar dakloos zijn geworden? 

2. Wat gebeurt er volgens het college nu als de opvang vol zit, zelfs in de woonkamer bedden 

zijn geplaatst en er nog mensen op de stoep staan van de opvang en op de deur kloppen om 

niet in de kou te hoeven slapen? 

3. Wat gaat het college doen om te voorkomen dat mensen in deze winter buiten moeten slapen 

met alle risico’s van dien? 

 

Urgente vragen over deze winter en jongeren 

4. Wat gaat het college extra doen om te voorkomen dat jongeren in gemeente Alkmaar dakloos 

worden en specifiek voor de kwetsbare jongeren die uit de jeugdzorg komen? 

5. Wat gaat het college doen om ervoor te zorgen dat deze kwetsbare jongeren onder geen 

omstandigheid op straat belanden doordat er een knip zit tussen de ene wet en de andere? 

6. Wat gaat het college doen om de samenwerking tussen het sociaal domein te vergroten en 

dakloosheid onder jongeren vanwege een gebrek aan de samenwerking te voorkomen? 

 

Vragen over de in- en doorstroom 

7. Wat heeft het college op korte termijn gedaan om te voorkomen dat Alkmaarders door de 

stijgende kosten en inflatie door het ijs zakken en hun huis verliezen met dakloosheid als 

gevolg? 

8. Wat gaat het college doen om in deze tijd van woningnood te zorgen voor doorstroom in de 

opvanglocaties?  

 

Vragen over de daklozenopvang 2.0 aan de Helderseweg 

9. Kan het college toezeggen dat de daklozenopvang 2.0 aan de Helderseweg begin 2023 

geopend gaat worden? 

a. Zo ja, wat is de laatste planning voor de opening? 

b. Zo nee, wat is hiervan de reden? 

10. Heeft de daklozenopvang 2.0 volgens het college voor de komende jaren voldoende plek voor 

alle daklozen in gemeente Alkmaar? 

a. Zo nee, wat is hiervoor nog nodig? 

11. Hoe gaat het college ervoor zorgen dat er geen onderlinge negatieve beïnvloeding is tussen 

kwetsbare jongeren die van de opvang gebruik moeten maken? Is er bijvoorbeeld in de 

daklozenopvang 2.0 aan de Helderseweg ruimte om de verschillende doelgroepen te scheiden 

en een aparte ruimte voor jongeren? 

 

We lezen in de beantwoording op de raadsvragen die de VVD op 12 januari 2022 heeft gesteld4 de 

volgende alinea: 

"Die nieuwe samenwerking wordt met veel enthousiasme voorbereid met de projectleiding, de werkers en 

de vertegenwoordigers van de cliënten. Leidende principes zijn daarbij: samenwerking, integraliteit, 

denken vanuit de client, dichtbij en er samen iets moois van maken.”  

 

 
3 https://www.alkmaar.nl/daklozenopvang/  
4 https://alkmaar.raadsinformatie.nl/document/11059664/1#search=%22helderseweg%20opvang%20%22  

https://www.alkmaar.nl/daklozenopvang/
https://alkmaar.raadsinformatie.nl/document/11059664/1#search=%22helderseweg%20opvang%20%22


 

 

 

12. Zijn dit volgens het college nog steeds de leidende principes?  

c. Zo nee, wat zijn dan nu de leidende principes? 

d. Wat zijn de concrete resultaten die wij kunnen verwachten na realisatie van deze 

daklozenopvang 2.0? 

 

 

Ondertekend door raadslid  

 

C.H. Garcia, GroenLinks  


